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Informace a zprávy
z radnice
Pravidelný přehled významnějších
záležitostí města, kterými se zabývala
rada města a zastupitelstvo.
Na schůzi 5. února měli radní na programu 43 bodů,
z významnějších vyjímáme:

RM schválila Smlouvu o poskytnutí neinvestiční dotace na podporu•
sociálních služeb, na základě které bude Městu Krupka jako posky-
tovateli sociálních služeb poskytnuta dotace z rozpočtu Ústeckého
kraje pro rok 2024 v celkové maximální výši 6 488 100 Kč na zajištění
pečovatelské služby. 
RM schválila zadávací dokumentaci a návrh smlouvy o dílo a zároveň•
vyhlásila veřejnou zakázku malého rozsahu na stavební práce na akci
„Přesklení a nátěr konstrukce městské knihovny“ v uzavřené výzvě
podle směrnice města pro zadávání veřejných zakázek malého roz-
sahu ze dne 11. 12. 2023.
RM schválila podání žádosti o dotaci z programu Ministerstva vnitra,•
 Prevence kriminality na místní úrovni pro rok 2024 na projekt Krupka –
Asistent prevence kriminality – 2024 a zároveň deklarovala spolufi-
nancování projektu v minimální výši 10 % z rozpočtu projektu. 

Na schůzi 19. února měli radní na programu celkem
34 bodů, z významnějších vyjímáme:

RM schválila pravidla poskytování příspěvku na úpravu zevnějšku při•
občanských obřadech a stanovení výše příspěvku pro rok 2024.
RM schválila vyjádření k posuzování vlivů na životní prostředí záměru•
„Lokalita rodinné zástavby na ploše B20 a B21 dle ÚP Bohosudov, na
k. ú. Bohosudov.“
RM schválila provedené změny ve Směrnici pro přidělování bytů•
v majetku Města Krupka v návaznosti na nový Organizační řád Měst-
ského úřadu Krupka, který vešel v platnost 1. 1. 2024. Účinnost změny
je platná od 20. 2. 2024. 
RM schválila ceník hřbitovních poplatků pro rok 2024 a poplatek pro•
vsyp do vsypové loučky. Zároveň uložila vyvěsit ceník na městském
hřbitově Krupka a webových stránkách města.
RM schválila zřízení pracovního místa Provozář, správce objektu pro•
nemovitost města Krupka – hrad Krupka a zároveň uložila zpracovat
změny do organizačního řádu Krupka a zajistit personální obsazení
nově vzniklé pracovní pozice.
Na základě doporučení tajemnice Městského úřadu Krupka a v sou-•
ladu se zákonem jmenovala RM Ing. Kláru Eflerovou od 20. 2. 2024
do funkce vedoucí odboru správy města Městského úřadu Krupka.

Na zasedání 12. února měli zastupitelé na programu
24 bodů, z významnějších vyjímáme: 

ZM revokovalo usnesení UZ-82-8/23 a zároveň schválilo uzavření Veřej-•
noprávní smlouvy k zajišťování úkolů stanovených zákonem o obec ní
policii nebo zvláštním zákonem mezi Městem Krupka a Městem Chlu-
mec s ročním plněním 2 000 000 Kč. 
ZM schválilo Rozpočtovou změnu č. 1/2024 obsahující rozpočtová•
opatření pod čísly 1–2, která celkem snižují příjmovou část rozpočtu
o částku 8 874 000 Kč a zvyšují rozpočtovou část v rámci financování
o částku 8 874 000 Kč dle předloženého návrhu. /red/

Zde můžete číst všechna usnesení rady a zastupitelstva.
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Další zasedání Zastupitelstva města Krupka
se uskuteční 22. 4., 17. 6., 16. 9., 9. 12. 2024 vždy

od 16 hodin v zasedací místnosti ZM. 

Nová tajemnice úřadu:
Zefektivnění práce úřadu, jeho větší transparentnost a digitalizace.
 Taková jsou hlavní témata nové tajemnice městského úřadu v Krupce
Věry Krepindlové, která v březnu završila první rok ve své funkci. „Musím
říct, že je mi tady opravdu dobře. Máme nastavené úkoly, vize a cíle.
A strašně důležité pro mě je, že cítím podporu vedení města,“ říká žena,
která do Krupky přišla ze stejné pozice v nedalekých Chabařovicích. 

V březnu uplynul rok od vašeho nástupu do funkce tajemnice. Jak jste si zvykla?
Já si ani moc zvykat nemusela. Celý život jsem pracovala v různých manažerských
pozicích a tady na úřadě je to v podstatě stejné. Postupy, které mám zažité z před-
chozích zaměstnání, jsem aplikovala i zde. Spíš mám pocit, že si lidé museli zvy-
kat na mě, na můj styl práce (smích). Možná to pro někoho nebylo úplně příjemné,
ale jsem ráda, že teď jedeme všichni ve stejném módu. Ráda bych poděkovala
všem zaměstnancům, že mi pomáhají naplňovat cíle a úkoly, které jsem od vedení
města dostala. Jsem si vědoma, že bez jejich spolupráce bych to nezvládla. 

Prozradíte, co všechno se za tu dobu na úřadě změnilo?
Bylo toho hodně. Z pohledu občana cítím jako největší úspěch, že došlo ke změně
v otevřenosti úřadu, jeho transparentnosti navenek. Lidé mají nově možnost při-
stupovat online k zápisům ze zasedání zastupitelstva nebo z jednání rady. Pokud
si dnes někdo požádá například o pronájem pozemku, v reálném čase v zápisu vidí,
jak rada rozhodla. Zavedení systému Usneseni.cz hodně zefektivnilo činnost
úřadu. A to se nebavím o tom, že už nemusíme tisknout pěticentimetrový stoh pa-
pírů všem 21 zastupitelům před každým jednáním. Systém nám přinese nejen ča-
sovou úsporu ve smyslu schvalovacích procesů, které jsou nyní online, ale
i finanční. V Chabařovicích znamenalo zavedení tohoto systému roční úsporu 250
tisíc korun. Kolik to bude tady, zatím spočítané nemám, ale každá koruna se počítá. 

Usneseni.cz ovšem nebyla jediná novinka, zavedli jste i nový pracovní řád…
Ano. Mým cílem je být atraktivním zaměstnavatelem, chci lidem nabízet takové
podmínky, aby měli zájem tady pracovat. A jednou z věcí, která je pro ně atraktivní
a dnes už se považuje spíše za benefit, je pružná pracovní doba. V souvislosti s ní
jsme proto zavedli elektronický docházkový systém, který dnes funguje nejen
v rámci úřadu, ale i ve všech organizačních složkách města. Jeho výhodou je, že
umožňuje dlouhodobé plánování směn, sledování salda zaměstnanců, export
pracovních výkazů do systému mezd a podobně. Už po prvních měsících použí-
vání vidím, že s tím mezi zaměstnanci obecně panuje spokojenost. Samozřejmě
to na začátku trochu skřípalo, protože někteří nejsou zrovna fanoušky IT, ale
musím říci, že většina z nich už to dnes ovládá a za to jim chci poděkovat. 

To ovšem nebyla jediná novinka, na kterou si pracovníci úřadu museli zvykat, že? 
Jednou z mých priorit je, abychom jako úřad poskytovali profesionální služby.
A to vyžaduje mít profesionální úředníky. Velice si proto vážím nejen lidí, kteří
mají vystudovanou školu, ale i těch, kteří ji nemají a snaží se sami vzdělávat, mají
rozhled a své práci rozumí. Proto jsme na úřadě zavedli elektronický systém Ren-
tel, který sleduje vzdělávání úředníků a umožňuje jim absolvovat vybrané online
kurzy. Všechny jsou zdarma a většina z nich je akreditovaných, takže je mohou
podstoupit v rámci povinného vzdělávání. Systém navíc používáme i k seznamo-
vání zaměstnanců se směrnicemi úřadu a je možné v něm udělat i školení řidičů. 

Nedávno vznikla jedna nová směrnice – na stížnosti. Co si pod ní mají občané před-
stavit? 
Když jsem nastoupila, neexistoval tu systém, jak správně řešit podněty a stížnosti
od občanů. Máme sice aplikaci Munipolis, kam mohou lidé hlásit nejrůznější zá-
vady, jsou ale i další problémy, které je třeba řešit. Například máme požadavek na
vybudování autobusové zastávky. A to je věc, která musí být projednána v orgá-
nech města, a následně k ní musíme vydat stanovisko. Zároveň bychom měli
autora vyrozumět, jak jsme s jeho žádostí naložili. Měla jsem ale pocit, že to dosud
nefungovalo. Proto jsme vytvořili směrnici, která určuje všechny postupné kroky.
Podněty občanů dnes mají stanoven přesný postup, jak je vyřizujeme, hlídáme
lhůty a lidé mají jistotu, že jakákoliv věc, s kterou se na nás obrátí, nezapadne
nikam do šuplíku. 

Hodně se mluví o vzniku strategického plánu rozvoje města. V jaké fázi projekt je? 
V současné době máme podepsanou smlouvu s dodavatelem. Nejzásadnější ale je,
že na jeho tvorbě budou participovat i občané. Chystáme pro ně veřejná setkání
a máme v plánu s nimi diskutovat témata, která budou ve strategickém plánu roz-
voje města řešena. S tím souvisí i náš nový organizační řád – posílili jsme odbor stra-
tegického rozvoje města o dvě pracovní pozice. Cítím to tak, že i úředník by měl vědět,
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„Je pro mě výzva postavit fungující
a spokojený tým.“

jakým směrem se město ubírá a jaké má cíle. Právě
proto, aby jeho konání nešlo vyloženě proti proudu.

Jaké další novinky se na úřadě v Krupce chystají? 
Ráda bych dopilovala věci, které jsme nastavili. Na-
příklad docházkový systém jsme zavedli i kvůli tomu,
abychom odlehčili práci naší mzdové účetní. Vždy na
konci měsíce musela ručně zpracovat dvě stovky pra-
covních výkazů. Nový systém ale umožňuje export
dat, což znamená, že se všechny pracovní výkazy do-
stanou do systému pro zpracování mezd za pár vteřin.
V tuto chvíli ještě export nefunguje u městské policie
nebo pečovatelek a je potřeba tyto nedokonalosti od-
stranit, abychom mohli naplno využívat výhod všech
systémů, které tady máme. Zároveň chceme být pří-
větivým úřadem pro občany. Loni se nám povedlo za-
vést platbu kartou a líbila by se mi i možnost platby
přes QR kód. V době elektronického bankovnictví
přece nemůžeme po lidech chtít jen hotovost. 

Na co dalšího se lidé mohou těšit?
Chtěla bych se podívat i na oficiální web města, zjed-
nodušit ho a odstranit některé duplicity, aby se na
něm lidé lépe orientovali. S tím souvisí i jednotná vi-
sibilita – chci, aby úřad používal jednotný vzhled
a styl. A máme v plánu dokončit projekt elektronické
úřední desky. Ten jsme nastartovali v závěru roku
a jsme u výběru dodavatele. Předpokládám, že na jaře
by mohla být nainstalovaná. 

V Krupce pracujete už přes rok. Které památky jste
stihla osobně navštívit a které vás zaujaly? 
Navštívila jsem jich hodně, například Hrad Krupka,
kapli sv. Wolfganga, lanovku, Komáří vížku s Velkou
pinkou a také všechny kostely. Poprvé v životě jsem
se podívala i do štoly Starý Martin a musím říct, že
mě nadchla! Tolikrát v životě jsem jela kolem, ale
vždy jsem si říkala, že je to jen díra do hory, a že to ne-
může být zajímavé. Ale může a je! Byla jsem z ní tak

nadšená, že jsem přesvědčila manžela a vydali jsme
se tam znovu spolu. Je to nesmírně zajímavé místo,
i ta historie hornictví. Myslím si, že Krupka by tohle
měla více propagovat a otevřít světu. 

Je něco, co byste ráda vzkázala občanům města? 
Určitě to, že mají být na co pyšní. Krupka má velký
potenciál a z vedení města cítím, že má zájem na
tom, aby se posouvala dál. Pokud se nám povede zre-
alizovat záměry, které společně plánujeme, čekají
Krupku krásné časy. Teď už jen, aby tým byl praco-
vitý, vytrvalý, profesionální, trpělivý, měl nadhled,
uměl činit rozhodnutí a v neposlední řadě spoko-
jený, když se ohlédne za svou odvedenou prací. A to
je pro mě výzva postavit takový tým. 

Děkujeme za rozhovor. /red/

Ing. Věra Krepindlová, MPA
• Vystudovala Gymnázium v Ústí nad Labem v Jateční ulici, dále UJEP,

Fakultu sociálně ekonomickou, obor podniková ekonomika
v bakalářském a magisterském programu

• Je držitelkou certifikátů CIMA a CIMA B. 

• Prošla různými kurzy manažerského řízení a psychologie. 

• Zatím poslední studium věnovala veřejné správě. 

• Diplom MPA získala v Institutu pro veřejnou správu (vzdělávací
organizace Ministerstva vnitra) a obhájila zde práci, která se zabývala
digitalizací back-office agend u obecního úřadu. 

• Ve volných chvílích se věnuje rodině, ráda odpočívá při józe a turistice.

Kdo je tajemník?
• Zaměstnanec města, který je přímo odpovědný starostovi za plnění

úkolů úřadu v samostatné i přenesené působnosti.
• Plní úkoly, které má uložené od zastupitelstva města, městské rady

nebo starosty. Zúčastňuje se zasedání zastupitelstva a schůzí rady
s hlasem poradním. 

• Svolává a řídí pravidelné i operativní porady vedoucích odborů
a koordinuje spolupráci odborů městského úřadu. 

• Stanovuje náplň práce jednotlivým odborům a oddělením a následně
je řídí, kontroluje a koordinuje. 

• Dále zajišťuje legislativní činnost a zpracování právních předpisů obce.
• Kordinuje a zajišťuje rozvoj a systematizaci personalistiky,

odměňování, přípravu a vzdělávání zaměstnanců.
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Hon na krokodýla
Na operační středisko se v ranních hodinách telefonicky obrátil muž,
který uvedl, že je pronásledován velkým krokodýlem nebo velkou koč-
kou. Na místo byla vyslána hlídka, nenalezla ovšem krokodýla ani
kočku, ale oznamovatele, který byl opojen alkoholem a chtěl být hlíd-
kou odvezen domů. Bohužel s tímto přáním u hlídky neuspěl, ale byla
mu nabídnuta možnost odvozu na protialkoholní záchytnou stanici,
pokud se nepůjde domů vyspat. Muž šel raději domů pěšky než s hlíd-
kou služebním vozem.

Záchrana lidského života
Značně nesrozumitelný telefonát přijalo operační středisko a sloužící
operační důstojník se snažil více než 9 minut zjistit, o co volajícímu
muži jde. I přes nesrozumitelnost se mu podařilo zjistit, že muž chce
z rodinných důvodů spáchat sebevraždu. Hlídce se ve spolupráci
s operačním podařilo najít místo, kde se muž pokusil ukončit svůj
život. Díky rychlému zásahu hlídek se ho podařilo oživit a tím mu za-
chránit život. Muže si následně převzala záchranná služba a převezla
ho k ošetření do nemocnice. 

Hromadná bitka
Operátorka městského kamerového systému si v časných ranních ho-
dinách všimla skupinky asi 20 osob, která vychází z místní restaurace.
Členové skupiny se mezi sebou náhle začali strkat, až to přerostlo do
rvačky. Na místo dorazily hlídky strážníků i policistů, kterým se poda-
řilo zajistit pořádek a zabránit dalším šarvátkám. Přivolána byla i Zá-
chranná služba Ústeckého kraje, která převezla zraněné k ošetření do
nemocnice. Věc je předmětem dalšího šetření orgánů činných v tre-
stním řízení. 

S rušením nočního klidu si nedělal starosti
Telefonické oznámení o hudební produkci v panelovém domě přijalo
v nočních hodinách operační středisko. Na místo byla vyslána hlídka,
která po vstupu do domu zjistila, že s rušením nočního klidu si tady
starost nikdo nedělá. Policisté ustanovili osobu, která hudební pro-
dukci pořádala, a za odměnu jí udělili blokovou pokutu. 

Opakované krádeže v prodejně
Operační středisko přijalo telefonické oznámení z prodejny, kam dva
dny chodil muž, který kradl různé zboží a vždy utekl. Motorizovaná
hlídka na místě zjistila, že muž v obchodě opětovně něco odcizil
a běžel směrem do sídliště. Na základě zjištěného popisu strážníci
provedli kontrolu okolí a v jedné z ulic si všimli muže, který odpovídal
popisu. Muže zadrželi, zjistili jeho totožnost a ten se ke krádežím při-
znal. Důvody svého jednání bude nyní vysvětlovat příslušnému správ-
nímu orgánu. 

Strach s dobrým koncem 
Na operační středisko se obrátil muž s žádostí o pomoc. Měl strach
o svou ženu, které se nemohl delší dobu dovolat. Na místo byla proto
vyslána hlídka, které se na uvedené adrese podařilo ženu kontaktovat
a zjistit, že je v pořádku. Policisté jí předali informace o obavách jejího
muže a kontaktovali ho s tím, že je jeho žena v naprostém pořádku.

Jiří Petrák, ředitel

V Krupce začal platit zákaz podomního
a pochůzkového prodeje
Vedení města Krupky vyslalo jasný vzkaz všem neposlušným prodejcům a tak -
zvaným „energošmejdům“. Radní schválili nařízení o zákazu podomního a pochůz-
kového prodeje, který od 15. února platí na celém správním území města. Hlavním
cílem nařízení je zamezit podvodným obchodním praktikám a prodejcům, aby ne-
okrádali nejzranitelnější skupiny obyvatel. 
„V poslední době se na nás často obraceli občané s tím, že po jejich domech chodí
nejrůznější prodejci energií, ale i dalšího zboží, a nabízeli jim v uvozovkách vý-
hodné nabídky. Proto jsme vznesli požadavek na zákaz podomního prodeje. Pova-
žuji to za preventivní nástroj, jak alespoň částečně bojovat proti takzvaným
šmejdům a nekalým praktikám,“ vysvětlil ředitel městské policie Jiří Petrák.
V případě porušení nařízení hrozí podomním prodejcům až desetitisícová bloková
pokuta na místě a u správního orgánu sankce až do výše 100 tisíc korun. Podle Ji-
řího Petráka ovšem není hlavním cílem zmíněného nařízení udělovat pokuty, ale
odradit neslušné prodejce od toho, aby na území města operovali. „Chceme tím
ochránit nejzranitelnější skupiny obyvatel, tedy hlavně seniory,“ doplnil starosta
Jan Kuzma. /red/

Strategický plán rozvoje města
Krupka 2024–2030
Rádi bychom informovali občany města Krupka o probíhající přípravě zpracování
nového Strategického plánu rozvoje města Krupka.
Cílem Strategického plánu rozvoje města je definovat priority rozvoje města v le-
tech 2024–2030 a navrhnout kroky, které napomohou k jejich dosažení. 
Všichni občané města dostanou možnost zapojit se do procesu jeho tvorby formou
např. dotazníkového šetření.
Bližší informace a dotazníky budou uveřejněny v dubnovém měsíčníku Radnice. 

/red/

S daňovým přiznáním Vám opět
pomohou na úřadě
Čeká Vás podání daňového přiznání k dani z příjmu a nevíte si s ním rady? Na měst-
ském úřadě v Krupce Vám s touto agendou rádi pomohou pracovníci teplického fi-
nančního úřadu. Nechat si poradit od odborníků můžete ve čtvrtek 14. března 2024
v době od 8:30 do 14:30 hodin a ve středu 20. března 2024 v době od 8:30 do 16:30
hodin. Konzultace budou probíhat v přízemí budovy městského úřadu v Krupce
(Mariánské náměstí 32), v zasedací místnosti zastupitelstva města. /red/

4
MĚSTSKÁ POLICIE

Hasiči zachraňovali paraglidistu i dron
V únoru vyjížděla jednotka JPO II Krupka k ohlášenému požáru
kmene stromu Pod Dolní drahou, k požárům ohnišť bez dozoru při
vypalování dřevěných náletů v ulici Lindnerova a také k hořící plastové
popelnici na bioodpad v Revoluční ulici. Jako posilující jednotka jsme
byli krajským operačním střediskem povoláni k požáru odpadu
v 5. patře panelového domu v teplické Bohosudovské ulici. 
Dále jsme zasahovali u několika technických pomocí, kdy si nás vyžá-
dala zdravotnická záchranná služba na pomoc s transportem zraně-
ných či nadměrných osob. Další zásahy se týkaly vyteklých provozních
náplní (motorová nafta, motorový olej) z osobních či nákladních vozi-
del, kdy jednotka vozovku asanovala a poté uklidila. Vyjížděli jsme
i k paraglidistovi visícímu v koruně stromu u vzletové dráhy v blízkosti
Holého vrchu. 
Dále jsme zasahovali u vyvrácených stromů, u vyproštění zaběhnu-
tého psíka do nory jezevce nebo v Husitské ulici, kde jsme pomocí že-
bříků sundali zatoulaný dron z kostela Nanebevzetí Panny Marie. Ten
jsme nepoškozený předali majiteli, který mohl na žádost města po-
kračovat v monitorování kostela. Zasahovali jsme také u dopravní ne-
hody osobního vozidla na silnici I/13 ve směru na Soběchleby se
zraněním jedné osoby, kterou si do péče převzala zdravotnická zá-
chranná služba. Pavel Vácha, velitel

HASIČI
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Město se opět vyjádřilo k plánované výstavbě
rodiných domů v Bohosudově
Město Krupka obdrželo doplněnou dokumentaci k zá-
měru budoucí výstavby 69 rodinných domů, k posou-
zení jeho vlivu na životní prostředí. Jedná se o lokalitu
v blízkosti luk pod silnicí na Soběchleby, konkrétně na
ploše B20 a B21 dle územního plánu v katastrálním
území Bohosudov. Oznamovatelem je společnost
HSC Holding s.r.o., která chce na území o rozloze přes
85 tisíc metrů čtverečních postavit dopravní a tech-
nickou infrastrukturu pro budoucí individuální vý-
stavbu rodinných domů. 
„Jedná se o vybudování místních komunikací a záro-
veň souvisejících inženýrských sítí s možností pro bu-
doucí připojení a výstavbu 69 nových rodinných
domů. Cílem je vznik plochy pro bydlení v obci, kde je
vzhledem k umístění jednak v blízkosti Krupky i Tep-
lic a jednak v blízkosti přírody Krušných hor vysoká
poptávka po tomto způsobu bydlení. Záměr je svým
charakterem novostavba a je v souladu s platným
územním plánem města Krupka,“ uvádí oznamovatel
v dokumentaci, kterou předložil Krajskému úřadu

Ústeckého kraje k posouzení vlivu záměru na životní
prostředí (EIA).
Město Krupka zmíněný záměr poprvé připomínko-
valo už loni v únoru, v rámci zjišťovacího řízení. Dle
jeho závěrů ovšem musí být dále posuzován podle ci-
tovaného zákona, protože může mít významný vliv na
životní prostředí a veřejné zdraví. Proto musel inves-
tor dokumentaci doplnit. „Bohužel i v doplněné do-
kumentaci byly požadavky města vypořádány pouze
částečně,“ vysvětlila místostarostka Krupky Miloslava
Bačová, proč nyní město záměr připomínkuje znovu. 
Radnice ve svém vyjádření požaduje například zacho-
vání pěší průchodnosti řešeným územím z ulice Luční
směrem do Soběchleb. „Nelze souhlasit, že tento poža-
davek města byl v dokumentaci zohledněn,“ upozor-
nila Bačová s tím, že město nesouhlasí ani s navrženou
výsadbou nových dřevin v rámci kompenzačních opa-
tření. Návrh totiž nebyl s městem Krupka, jako s vlast-
níkem pozemků, konzultován. 

/red/

Výzva pro regionální výrobce
MAS Sdružení Západní Krušnohoří, z. s. jako koordiná-
tor značky vyhlašuje 22. výzvu k předkládání žádostí
o udělení značky „KRUŠNOHOŘÍ regionální produkt®“. 
Dvacáté druhé kolo certifikace proběhne 26. března
2024. Podrobné informace pro zájemce o udělení
značky včetně žádostí o značku, zásad jejího udělo-
vání a užívání a certifikačních kritérií jsou k dispo-
zici na webu: www.maskaszk.cz, případně je možné
žádost vyzvednout osobně nebo požádat o zaslání 
(e-mailem info@maskaszk.cz, tel. 724 960 964). 
Vyplněná žádost včetně povinných příloh musí být
ovšem doručena nejpozději do 19. března 2024. 
Získaný certifikát platí na dva roky a opravňuje vý-
robce k užívání značky „KRUŠNOHOŘÍ regionální

produkt®“ na všech certifikovaných produktech i pro -
pagačních materiálech. 
Značka garantuje původ výrobku v regionu, kvalitu
a šetrnost k životnímu prostředí. Uděluje se výrob-
kům, které mají v regionu dlouholetou tradici nebo
jsou převážně z místních surovin. Posuzuje se i podíl
ruční práce, jedinečnost ve vztahu k regionu a výji-
mečné vlastnosti produktu. 
Výrobcům značka umožňuje větší propagaci jejich
výrobků a otevírá nové možnosti prezentace a prodeje,
např. na regionálních trzích. Základním nástrojem
propagace jsou společné webové stránky všech certi-
fikovaných produktů www.regionalni-znacky.cz/krus-
nohori/. /red/

Vážení občané, 
v několika následujících
vydáních měsíčníku Radnice
bychom Vám rádi představili
možnosti sociální pomoci
potřebným na území města
Krupky.

ARKADIE, O. P. S.
Poskytuje pomoc lidem se zdravotním postiže-
ním. Pomáhá jim překonávat překážky, aby
mohli rozvíjet svou samostatnost v rodině,
v práci a ve společnosti. 

V Krupce se zaměřuje na tyto služby:
• Odborné sociální poradenství
• Denní stacionář
• Sociálně terapeutické dílny
• Sociální rehabilitace
• Odlehčovací služby

Kontakty:                                                         
Středisko Arkadie Krupka, 
Karla Čapka 271, Maršov
Odborné sociální poradenství       
Tel: 731 162 748, 
e-mail: jelinkova@arkadie.cz
Denní stacionář                                    
Tel: 602 156 187, 
e-mail: hlavacek@arkadie.cz
Vedoucí sociálních služeb               
Tel: 724 849 297, 
e-mail: tonova@arkadie.cz

DEMOSTHENES, O. P. S.
Centrum odborné a komplexní péče pro děti.
Zaměřuje se na ranou péči o dítě od jeho naro-
zení do 7 let věku. Minimalizuje negativní vliv
zdravotního postižení nebo vývojové poruchy
dítěte, posiluje kompetence rodiny a snižuje její
závislost na sociálních systémech. Vytváří pod-
mínky pro sociální integraci dítěte i rodiny do
společnosti. Služba v rodinném prostředí je po-
skytována bezplatně všem rodinám s dětmi z ce-
lého Ústeckého kraje. 

Kontakty:
Tel: 606 768 577 / 411 198 970
e-mail: veronika.kopalova@demosthenes.cz
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Na konci roku jste uzavřela svou praxi, přitom jste už
7 let mohla být v důchodu. To nevypadá, že by se vám
zrovna chtělo končit. Nebude se vám po práci stýskat? 
Skončit jsem chtěla už dávno, ale pořád jsem to od-
dalovala a říkala si, co když za mě nikdo nepřijde?
Jenže pak jsem si uvědomila, že opravdu nikdo ne-
přijde, a že to vlastně budu jen oddalovat o další roky.
Můžu vám říct že když jsem se rozhodla skončit, ne-
spala jsem. Vyletěl mi tlak, byla jsem zoufalá. Pak
jsem si ale řekla: „Holka, musíš se vzpamatovat, vždyť
ty za to nemůžeš. Přece se neodděláš!“ Bála jsem se,
že tu lidi nebudou nikoho mít, člověku to po těch le-
tech nedá. Vždyť jsou tu rodiny, u kterých jsem znala
tři generace. Bylo mi to hrozně líto. Ale teď už to ze
mě spadlo a jsem na dovolené.

Nenecháte se tedy přemluvit k návratu do ordinace?
Paní doktorka Skoumalová mě pořád přemlouvá,
abych chodila třeba jen jeden den v týdnu, ale po-
pravdě, už se na to necítím. Jakmile z toho člověk vy-
padne, už to není ono. Já bych v pátek měla hrůzu
z toho, že musím jít v pondělí do práce. Takže už se
fakt asi nevrátím. 

Věděla jste už na základní škole, že chcete být lékař-
kou?
Právě že vůbec! Já původně chtěla dělat v lékárně,
protože mi to tam strašně vonělo (smích). Ale tatínek
mi tehdy řekl: „Prosím tě, do lékárny nechoď, tam bys
byla taková lepší prodavačka.“ Tak jsem se nakonec
rozhodla pro medicínu. A nelituji toho. Pravdou ale
je, že svoje děti bych do toho asi nikdy nenutila, pro-
tože ta škola dala člověku opravdu zabrat. Ještě teď
mám někdy noční můry, že dělám z něčeho zkoušky.
Třeba z deskriptivy, kterou jsme přitom nikdy neměli
(smích). 

I moji kamarádi, kteří studovali medicínu, často ho-
vořili o hodinách strávených ve skriptech. Často při-
tom zmiňovali jeden předmět – latinu. Jak jste to s ní
měla vy?
Na gymnáziu jsem studovala přírodovědnou větev,
takže tam jsme latinu neměli. A když jsem přišla na
medicínu, měli jsme jí jen dva semestry a to bylo
všechno. Takže mi toho moc nedala. Šlo samozřejmě
hlavně o termíny, názvy chorob a kostí, postupem
času už jste si to i odvodil. Za nás byla latina vlastně
v pohodě, ty dva semestry se daly přežít. 

Kde jste vůbec vystudovala lékařskou fakultu?
Jsem původem Ústečanka, ale medicínu jsem vystu-
dovala v Plzni. Tatínek byl vyučený zámečník, ma-
minka vyučená švadlena, takže naši nikdy nebyli
nijak bohatí. Já tehdy brala krajské stipendium, asi

čtyři stovky měsíčně, což byly docela pěkné peníze.
Ale od začátku jsem plánovala, že se sem po škole
vrátím, vždyť kam jinam bych asi šla? 

Což se vám nakonec splnilo. Snila jste od začátku o ka-
riéře obvodní lékařky? 
Ne, původně jsem chtěla dělat na očním. Jenže jsem
přišla do špitálu, kde mi oznámili, že na očním není
místo a musela jsem si vybrat. Buď obvod, nebo ARO
(anesteziologicko-resuscitační oddělení – pozn.
autora). ARO pro mě bylo něco hrozného, tak jsem
šla na obvod. Asi dva a půl roku jsem pracovala v tep-
lické nemocnici a v rámci zástupu jsem obešla snad
všechny obvody, které tady v okolí existují. Jednou
mě šoupli i sem do Krupky a byl tu opravdu velmi
dobrý kolektiv. Původně jsem měla nastoupit do Po-
zorky v Dubí, ale když v Krupce skončil pan doktor

Speciální rubrika, která nabízí v každém vydání rozhovor se zajímavou osobností, která se například podílí na rozvoji
našeho města či svými aktivitami propaguje Krupku v širším okolí. Do tohoto projektu se můžete zapojit i vy, naši
čtenáři. Pokud máte tip na občana, se kterým bychom mohli udělat interview, neváhejte nás kontaktovat na e-mailu
katerina.osvaldova@mukrupka.cz a my se ho pokusíme oslovit.

PRAVIDELNý ROZHOVOR
SE ZAJíMAVOU OSOBNOSTí

Neuvěřitelných 38 let se ochotně starala
o zdraví krupských občanů, pomáhala
jim překonávat zdravotní indispozice
a ochotně rozdávala všemožné rady.
Když lékařka Hana Zgrochová na konci
loňského roku definitivně uzavřela
svou ordinaci, přišly se s ní osobně roz-
loučit desítky lidí. „Popravdě, se spous-
tou z nich jsem si pobrečela. Hlavně tam
ale napište, že jsem ráda, že jsem tu
mohla pracovat a že to se mnou těch
38 let vydrželi,“ řekla dojatě v rozhovoru
pro měsíčník Radnice. 

MUDr. Hana Zgrochová, sestra Věra Bednářová, sestra Jaroslava Hušáková, 
MUDr. Olga Skoumalová. Květen 2004.

„Na pacienty budu vzpomínat jen v nejlepším.“
MUDr. Hana Zgrochová:



Váša, volaly mi sestřičky, ať jdu dělat k nim. A nako-
nec to tak dopadlo. Nejprve jsem měla obvod Boho-
sudov, a když pak odešla doktorka Volková, její
sestřička začala dělat se mnou a přešly jsme na krup-
ský obvod. Na bohosudovský nastoupila paní dok-
torka Skoumalová. To bylo někdy těsně po revoluci. 

Jak budete vzpomínat na své pacienty?
Jen v tom nejlepším. Když jsem končila, říkala jsem
jim, že jsme tady společně zestárli. Většinu lidí jsem
opravdu znala. Vzpomínek mám hodně. Třeba na
jednu paní, s kterou jsme se vždycky hrozně pohá-
daly. A ona za 14 dnů přišla, jako když se nechumelí.
Tak jí povídám: „Vždyť jsem vám říkala, že když jste
se mnou nespokojená, můžete si najít jiného dok-
tora.“ A ona mi odpoví: „Ale paní doktorko, vždyť jsme
si to jenom vyříkaly, ne?“ Za dva měsíce se to opako-
valo znovu, jak já z ní vždycky kvetla! (smích). Ale pak
jsem si na ní zvykla, prostě byla taková. 

V recenzích o vás lidé píší vřelá slova jako „pečlivá,
ochotná, vstřícná“. To vás musí těšit, že?
Samozřejmě mě to těší. Když jsem odcházela, dvě tře-
tiny lidí se přišly osobně rozloučit. Říkali mi, že sice
chápou, že už toho mám dost, ale že je to mrzí. Se
spoustou z nich jsem si pobrečela a teď při té vzpo-
mínce brečím znovu (utírá si slzy). Jsem ráda, že jsem
tady byla, protože ti lidé byli opravdu hodní.

Říká se, že někteří pacienti si chodí k lékaři jen popoví-
dat. Je to pravda?
Ani mi nemluvte! Dokonce mě ze začátku neměli
rádi, protože u mě pacienti v ordinaci vždy zůstávali
dlouho. Jenže já jsem taková, že jsem je vždycky
chtěla vyslechnout, kolikrát jsme probrali i domácí
zvířata (smích). Po Covidu, kdy jsme zavedli objedná-
vací systém, už ale žádné čekací doby nebyly, to už
bylo lepší.

Když zmiňujete Covid, jak vás vůbec ovlivnilo období
pandemie? 
Hodně. Před Covidem jsem na tom totiž nebyla
vůbec dobře, bála jsem se, že se psychicky složím
a skončím v blázinci. Přišla jsem do práce, a když
jsem viděla ten špalír lidí na chodbě a plnou če-
kárnu, jen jsem si sedla, brečela a řekla sestřičce, ať
mě nechá chvilku vzpamatovat. Pak ale přišel Covid,
lidé dočasně přestali chodit, já se srovnala a už to
bylo zase dobré. Někdy je to prostě náročné povolání,
mladí lékaři si to možná tolik nepřipouštějí, ale já
ano. Covid mi paradoxně prospěl. 

Když mluvíte o mladých lékařích – spousta obcí a měst
má nyní problém sehnat praktiky. Může za to délka
a náročnost studia? 
To si nemyslím. Jestli jdou na chirurgii nebo na
obvod, základ studia je stejný. Specializují se až
po škole. Obvoďák byl ale odjakživa taková holka
pro všechno a nikomu se do toho moc nechtělo.
A myslím, že to přetrvává dodnes. Všichni chtějí být
 chirurgové, vydělávat v Praze, ale na obvod ve sku-
tečnosti nikdo nechce. Na vesnici přijde možná
lékař, který se sem po studiu vrací, ale že by sem při-
šel Pražák, to nebývá běžné. To by ho jedině muselo
něco přilákat. 

Tím máte jistě na mysli investiční pobídky, které už
jsou dnes běžnou praxí samospráv… 
Přesně tak. Vidím v tomto směru určitý posun, teď jde
o to těch pár let přečkat. Dnes už je běžné, že lékaři
dostanou například krajské stipendium a tím se za-
vážou, že musí třeba 5 let po atestaci vykonávat praxi
tady. Dnes už se dbá na to, aby lidé z regionu neutí-
kali, a to je dobře. 

Děkujeme za rozhovor. /red/
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Ráda bych jménem celého vedení města poděkovala paní MUDr. Haně Zgrochové za její desítky let trvající
péči o zdraví občanů Krupky. Do nové životní etapy jí vedle pevného zdraví přeji také spoustu další energie,
radosti a spokojenosti. 
Ukončení své lékařské praxe avizovala paní Zgrochová již před rokem, ani s tímto předstihem se však zdra-
votní pojišťovně dosud nepodařilo zajistit za ni náhradu. Dvou třetin jejích pacientů se ujali jiní lékaři, a to
nejen z Krupky. Chtěla bych jim poděkovat za vstřícný přístup a ochotu převzít péči o občany našeho města.
Vedení města není nastalá situace lhostejná a nového lékaře dál intenzivně hledá. 

Miloslava Bačová, místostarostka
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Ultrazvuková 
diagnostika a vyšetřování
tumor-markerů (PSA)

Jsme tu pro vás každý den
Pondělí:   15:00–18:00 
Úterý:      07:00–12:00 | 13:00–17:00
Středa:    07:00–13:00 | 13:00–17:00 
Čtvrtek:   15:00–18:00
Pátek:     07:00–13:00

Vyšetřujeme pacienty s problémy:
• infekcí močových cest, močové

inkontinence, močových kamenů
• onemocnění varlat
• nádorových onemocnění ledvin
• prostaty, močového měchýře a varlat

a zánětů prostaty.

Přijímáme 
nové pacienty!

DIAGNOSTIKA LÉČBA PREVENCE

Více informací najdete na 
www.urologie-jahaf.cz

tel.: 770 666 268
e-mail: ordinace@urologie-jahaf.cz 

Karla Čapka 294,
417 42 Krupka (Teplice).

Doporučení od ošetřujícího lékaře není nutné.
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SPORT KRUPKA s.r.o.
Mariánské náměstí 22, 417 42  Krupka

IČ: 25406621, DIČ: CZ25406621
tel: 417 822 262, fax: 417 863 862, 

č.ú. 78-7234230257/0100, www.sportkrupka.cz

Rekreační středisko Chřibská Krásné Pole
Rádi bychom Vám nabídli poslední volný 

prázdninový termín 20. 7. – 27. 7. 2024 

A novou možnost víkendových pobytů v kalendářním
roce 2024 kromě prázdninových měsíců 

(červenec–srpen). 

Budeme se na Vás těšit 

Adéla Nedomová
koordinátorka RS Chřibská

Tel.: +420 792 773 493 | E-mail: nedomova@sportkrupka.cz



Skupinové lekce… každé pondělí od 18.30 hod.
Lektor: Ing. Pavel Výborný | osobní a kondiční trenér – osvědčení FTVS UK v Praze

• kondiční cvičení pouze s vlastní vahou těla
• zaměřeno na svalovou sílu, pohybovou stabilitu a koordinaci, 

svalovou souhru, sílu středa těla, dech a držení těla
• propojení vývojových pozic s principy funkčního tréninku
• funkčním pohybem proti bolesti zad, kloubů, šlach a svalů
• vhodné pro každého, kdo chce získat pevné a funkční tělo

Tělocvična TJ Sokol Bohosudov, Dlouhá 345, Krupka
Cena: 180 Kč/lekce (platba v hotovosti na místě)
S sebou: podložku na cvičení, ručník (cviči se bez bot)
Přihlášení na e-mail/telefonicky – max. kapacita 15 osob

fitexcelent@email.cz 604 318 300 www.facebook.com/FitExcelent

Postarám se o Vás
S odbornou péčí a přátelským přístupem 
pomáhám rodinám a rmám v oblasti pojištění 
a spoření.

Helena Ludvíková
Koněvova 109, 41741 Krupka
607 515 293
helena.ludvikova@iallianz.cz

Moje
Auto

Můj
Domov

Životní
pojištění

Cestovní
pojištění

Penzijní
spoření

Prodej slepiček
Červený Hrádek prodává slepičky typu 
Tetra hnědá, Dominant všechny barvy, 

Green Shell – typu Araukana 
a Dark Shell – typu Maranska, 

cena od 259 Kč/ks
Prodej: 23. 3. a 6. 4. 2024

Krupka – Mírové náměstí – 12.30 hod. 

Výkup králičích kožek 
– cena dle poptávky, 

doprava 189 Kč za celý nákup,
doporučujeme objednávat! 
Info: Po–Pá 9.00–16.00 hod, 

tel.: 601 576 270, 728 605 840 

www.drubezcervenyhradek.cz

Prodám garáž 21 m2

Prodám garáž 21 m2, umístěnou nad
tratí na Teplické ulici, v dobrém stavu

– nová střecha, omítky, zachovalá
vrata. Vzhledem k slunnému

umístění garáže je elektřinu možné
vyřešit umístěním fotovoltaiky na její

střechu. 
Cena 310 000 Kč. 

V případě zájmu kontaktujte
telefonní číslo – 727887410.

Klub českých turistů Krupka
Plán akcí na březen a duben 2024

2. 3. 2024        Křešice – Litoměřice
Odjezd z Bohosudova v 7.42 hod. přes Ústí n. L-západ. Délka
trasy cca 9 km, lze prodloužit  prohlídkou Litoměřic. 

Vede: D. Růžková

2. 3. 2024        Dobříň – sněženky
Odjezd autobusem č. 458 v 8.53 hod. od městského úřadu
do Ústí n. L., dále vlakem v 10.06 hod. do Dobříně.
Délka trasy: dle dohody Vede: J. Böhmová

9. 3. 2024        Po stopách Davida
Trasa: Krupka – Vrchoslav – Loupežník – 3 rybníčky –
Komaří vížka
Start: vždy náměstí Krupka v 9.00 hodin.

16. 3. 2024      Hošťka – Roudnice n. L.
Odjezd vlakem z Bohosudova v 7.42 hod.
Délka trasy: 12 km Vede: A. Zechel

23. 3. 2024      Dobroměřice – Červený vrch – Louny
Odjezd vlakem z Bohosudova v 8.12 hod.
Délka trasy: cca 11 km Vede: K. Brzková

30. 3. 2024     Vaňov – Vrkoč – Větruše – Ústí n. L.
Odjezd vlakem z Bohosudova v 8.42 hod.
Délka trasy: 7 km Vede: I. Havlová

6. 4. 2024        Po stopách Davida
Komáří vížka – Telnice – Chlumec – Krupka

6. 4. 2024        Jarní sraz turistů Děčínska – Česká Kamenice
Odjezd vlakem z Bohosudova v 7.42 hod.
Trasy dle propozic pořadatele. Vede: K. Brzková

13. 4. 2024      Veselé pod Rabštejnem – Česká Kamenice
Odjezd vlakem z Bohosudova v 7.42 hod.
Délka trasy: 11 km Vede A. Zechel

20. 4. 2024     Bílina – pohádkový les, vyhlídková věž
Odjezd autobusem č. 485 v 8.26 hod z náměstí do Teplic,
dále vlakem v 9.19 hod. do Bíliny.
Délka trasy: dle dohody Vede: J. Böhmová

27.4.2024        Malečov – Litoměřice
Odjezd vlakem z Bohosudova v 7.42 hod., z Ústí n. L.
autobusem DÚK č. 453.
Délka trasy: 12 km Vede: E. Martínková

Případné doplňující údaje k jednotlivým akcím budou
uveřejněny v naší skříňce u kostela na náměstí

v Bohosudově, kde najdete i propozice k akcím jiných
odborů.

Délky tras jsou pouze orientační, vedoucí akcí určí
optimální trasu dle podmínek. V případě špatných

povětrnostních podmínek nebo při potížích v dopravě má
vedoucí akce právo změnit trasu. Na akcích jsou vítáni

i nečlenové KČT.

Připomínáme, že si můžete vybírat i z akcí uvedených
v oblastním kalendáři nebo na internetu www.kctul.cz

Zdrávi došli!

FOTOVOLTAICKÉ
ELEKTRÁRNY

pro rodinné domy, průmyslové objekty

prodej

montáž

DOTACE

servis   www.milanvanis.cz      +420 603 238 197

NA TRHUod roku2008

• • • • •

• • • • •
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První písemná zmínka dokládající zdravotní péči
v Krupce pochází z roku 1454, kdy byl dokončen špitál
pro chudé nemocné u kostela sv. Ducha. Vystavěn byl
za dolní městskou bránou, aby se zamezilo případ-
nému šíření nákazy do města. Důležitou součástí
péče o zdraví a hygienu byly ve středověku lázně.
V Krupce existovaly již v polovině 15. století. V domě
pod kostelem Nanebevzetí Panny Marie je provozo-
val p. Menies, který je měl v pronájmu od obce. Při
požáru v roce 1538 veřejné lázně vyhořely, město ale
vybudovalo nové, tentokrát v „Gruntu“ (dnes Horská
ulice). Roku 1584 je od obce koupil Thomas Hoehne
a od té doby byly lázně soukromé. Služby lazebníka
si nemohl dovolit každý, majetnější měšťané proto
přispívali na koupel chudším a některé cechy měly
ve svých statutech povinnost platit ji pravidelně
svým tovaryšům. Konec krupských veřejných lázní
se datuje k roku 1721, kdy musel z města pro milostný
vztah s vdanou ženou uprchnout jejich tehdejší ma-
jitel Karl Kammov. Se zdravotní péčí to v dávné mi-
nulosti bylo těžké, na doktora měli peníze jen ti
nejbohatší, ostatní se spoléhali na bylinkáře a na
osvědčené domácí recepty. K porodům se volala po-
rodní bába a zuby trhal kovář. Úmrtnost byla vysoká,
obzvláště při epidemiích moru v letech 1582, 1625

a 1680 a také cholery v roce 1850. K těžkým úrazům
i k otravám jedovatými plyny docházelo v dolech.
Vrchnost proto platila 15 zlatých ročně lékaři, který
se staral výlučně o horníky. Ti na něj museli z výplaty
přispívat čtvrtletně 3 krejcary a 4 halíři. Prvním „hor-
nickým“ doktorem se roku 1689 stal Karel Kamp.
Řádné lékařské péče se lidé dočkali v roce 1859, kdy
byla v domech č.p. 273 a 274 (dnes ul. Na Hrázi) pro
teplický a chabařovický okres otevřena veřejná ne-
mocnice. Zpočátku měla 30, později 40 lůžek a pra-
coval v ní krupský obvodní lékař (prvním byl doktor
Baumeister), ranhojič a pomocný personál. Pro
zdraví a hygienu obyvatel bylo významné i vybudo-
vání vodovodu, založení pobočky Červeného kříže
v roce 1886 a otevření městské plovárny roku 1893. Za
zmínku jistě stojí i pomoc rodáka z Horní Krupky
MUDr. Ferdinanda Arlta (1812–1887), vynikajícího of-
talmologa, který byl sice zaměstnán v Praze a posléze
ve Vídni, přesto však do Krupky jezdil na dovolené
a neváhal i zde léčit místním zrakové obtíže. 
Prvním obvodním lékařem v Bohosudově byl
MUDr. Gustav Neubner (1857–1906), absolvent zdej-
šího gymnázia a od roku 1891 starosta Bohosudova
(obr. 1). Cestě pod lesem mezi Bohosudovem a Unčí-
nem, po které chodil za svými pacienty, místní říkají

„Doktorská cesta“ nebo zkráceně „Doktorka“. Ta se
pod názvem Hálkova stezka stala oblíbenou pro-
cházkovou trasou (obr. 2). V 50. letech 20. století zří-
dil Městský národní výbor zdravotní hlídky, které
„mimo své zdravotní úkoly pomohou MNV zvlád-
nout péči v domácnostech pracujících“. O pracující
se, kromě obvodních, starali také jejich závodní lé-
kaři. Zdravotní středisko se 3 lékaři, 1 dětskou lékař-
kou, 2 zubaři a s 33 osobami zdravotního personálu
bylo v Krupce, která měla v tu dobu 8 301 obyvatel,
otevřeno v Bohosudovské (tehdy Gottwaldově) ulici
v roce 1970 (obr. 3 a 4). Později vzniklo ještě dětské
zdravotní středisko v Komenského ulici (obr. 5 a 6)
a zdravotní středisko v Unčíně.

Lenka Navrátilová
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V únoru letošního roku nás navždy opustil pan František
Limburský. Poznala jsem ho před 20 lety po mém ná-
stupu na úsek cestovního ruchu městského úřadu. Často
mě navštěvoval, vždy s fotoaparátem na krku a vždy
s albem fotografií. Zásoboval nás snímky z různých akcí,
které pečlivě dokumentoval. Zaznamenával vše, co se
v našem městě měnilo. Krupku znal „jako své boty“,
hodně mě toho naučil o historii i současnosti. Fotil za
každého počasí, pro dobrý záběr neváhal někam vy-
šplhat, někam si lehnout, někde čekat na příhodné světlo.
Tvořil panoramatické snímky města, z věže kostela ten-
krát asi jako jediný, nafotil Bohosudov „z výšky“. Dodnes
do těchto zásob sahám a fotografie Františka Limbur-
ského používám. A také si stále vyčítám, že jsem ho za-
pomněla napsat do seznamu členů Sboru dobrovolných
hasičů v knize, kterou jsem o SDH Krupka v roce 2013 dě-
lala. Hrůza. A to jsem tam dala krásnou fotku, jak se
svými kamarády v roce 1949 podepisují členství. Samo-
zřejmě jsem se mu omluvila, samozřejmě víckrát a sa-
mozřejmě mi to odpustil, ale mrzelo mně to moc a teď je
mi líto, že už není mezi námi. Lenka Navrátilová

Myslíme si, že je zapotřebí připomenout si jedinečného
obyvatele našeho města Františka Limburského. Vět-
šinu života a vzpomínek spojoval s havířinou. Již po
absolvování hornického učiliště v roce 1948 pracoval
na dole Kateřina. Zde spolu s dalšími osmi horníky
přežil důlní neštěstí na odpolední směně 3. 1. 1963,
které si vyžádalo 15 lidských životů. Z prostředí hlu-

binné těžby vznikly jeho dnes ojedinělé soubory fo-
tografií.
Patřil k nejstarším členům dobrovolných hasičů
v Krupce. Vytvořil řadů pohledů a materiálů z boha-
tých hasičských sbírek muzea. Další fotografie věno-
val přírodě, městům a vesnicím v okolí Teplicka
a hlavně Krupky. Dokládá to soubor historických pa-
mátek, vydal téměř 5 000 pohledů. 
Zasloužil se o vydání pamětních kalendářů, celkem
14. První připravil sám, další spolu se sběrateli starých
fotografií především z Občanského sdružení Králov-
ské horní město Krupka. Výjimečný byl církevní ka-
lendář s detaily baziliky v Bohosudově v roce 2007.
Věnoval pozornost výstavám výtvarníků manželů
Kartákových. Jeho fotografie se staly součástí propa-
gačních materiálů města. 
S uznáním se o něm zmiňuje česko-německé vydání
Tváře Krušnohoří.
Miloval život, přátele a vše dobré, domov.
Snad vzpomínka na debaty a hodnocení fotografií
mezi přáteli. Poučka zněla: „Musíš tam mít postavy,
lidi, Vávro“. A diskuse pokračovala kritikou. Dnes jsou
„pláně“ kolem Fojtovic a Komáří vížky prázdné, bez
pana Františka. Máme ovšem další pokračovatele
okouzlené krajinou východní části Krušných hor.
Po panu Limburském zůstaly přesto stopy – fotografie.

Přátelé Karel Vondráček, Klaus Thuma 
a Růžena Voráčková

#krupkazije9

VZPOMíNKA

Dne 21. března 2024 uplyne
5 let od doby, kdy nás navždy
opustil náš milovaný
manžel, tatínek a dědeček
pan Klaus Hanzlíček.
Děkujeme za tichou

vzpomínku všem, kteří ho
znali. V našich srdcích stále

zůstává. Manželka Kristina, 
dcery Petra a Silvie a vnučka Michaela.

V tomto ročním období vzpomínáme na manžele
Wernera a Růženu Pokorných z Unčína. 
Kdo jste je znali, prosím, zapalte svíčku. 
Syn Roman, dcery Lenka a Petra s manželem Edou, 
vnoučata Vlasta, Karolína a Filip.

„JEN TEN KDO MĚL RÁD, VÍ
KOLIK ZTRATIL“
Dne 7. března 2024 jsme
vzpomněli nedožité
71. narozeniny naší milované
maminky, babičky, sestry,

tety, kamarádky... paní
Zdeňky Rynešové ze

Soběchleb. Děkujeme všem,
kdo jste ji znali, za tichou vzpomínku. 
S láskou vzpomíná rodina. 

Je to již rovných čtyřicet let,
čas, který chtěl bych vrátit
zpět. Odešla jsi bez
rozloučení, proč včera ano
a dnes tu není. Tichá,
skromná, hodná paní,

maminka co lepší není. Dnes
pouhou vzpomínku ti můžeme

vzdát, věř maminko, že nejen já
jsem tě měl rád. Renata Vajrychová. 
Manžel, synové a všichni kdo jste ji znali.

S velkou bolestí a vzpomínkou
v srdci oznamujeme, že dne
27. března 2024 tomu
budou již dva roky, co nás
navždy opustila paní
Marie Kučerová.

S hlubokou úctou a láskou
stále vzpomínají dcera Jana

s manželem, syn Jiří s manželkou,
vnoučata a ostatní příbuzní a známí.

Dne 28. března 2024 uplyne již
6 let, kdy nás navždy opustil
náš tatínek, dědeček, pan
Václav Venclovský. Kdo jste
ho znali, vzpomeňte s námi.
S láskou vzpomíná syn

Václav s rodinou. 

Dne 7. března 2024 uplyne
smutných 5 let, co nás ve
věku 62 let navždy opustil
pan Jaroslav Linda. Zůstal
nám v srdci stesk a tiché
vzpomínání. Nikdy

nezapomeneme. Za celou
velkou rodinu sestra Alena.

Děkujeme za tichou vzpomínku. 

Dne 21. března 2024 uplynou
smutné 2 roky, co nás ve věku
71 let náhle opustil pan
Josef Kretsch. Odešels
cestou, kterou jde každý
sám, jen brána vzpomínek

zůstala dokořán. S láskou
vzpomíná manželka Alena,

dcera Adriana, syn Michael,
vnoučata Daniela, Martin, Linda, Šárinka
a ostatní rodina. V našich srdcích stále zůstáváš.
Děkujeme za tichou vzpomínku. 

Hluboce zarmouceni
oznamujeme smutnou
zprávu, že dne 1. prosince
2023 ve věku 93 let utichlo
navždy zlaté srdce naší
milované maminky, babičky,

prababičky a tety, paní
Valerie Řechtáčkové

(Lindové). Odešla, když se její život
naplnil. Zhasl ve tvých očích svit, těžko se nám tu
bude bez tebe, maminko, žít. S láskou vzpomíná
dcera Alena, syn Milan, snacha Milada, vnoučata
Adriana, Michael, Lucie, Jan, Martina, Vít,
pravnoučata Daniela, Martin, Linda, Jakub,
Mareček, Izabelka, Šárinka a ostatní rodina.
Kdo jste ji znali, vzpomeňte s námi. 

Dne 29. března 2024 uplynulo
již 18 let, co nás navždy opustil
náš milovaný manžel
a tatínek pan Josef Horák.
Děkujeme za tichou
vzpomínku Všem, kteří jste ho

také znali. S láskou vzpomínají
manželka Jana, dcera Martina

s rodinou a syn Tomáš.

František Limburský | * 23. 10. 1932 † 17. 2. 2024



Výlet KČT Krupka
Skupinka turistů KČT Krupka, která se nespokojí
s plánem akcí oddílu březen–červen, září–listopad,
ale brázdí cestičky i mimo program KČT v mrazu,
v zimě, i ve vedru v létě, a to nejen v naší krásné ze-
mičce, ale i v cizině. Loni ta naše banda zaujala i prů-
vodkyni CK Katku, se kterou jsme byli v Dolomitech.
Ona průvodkyně prý za svého průvodcování na tako-
vou bandu nadšenců dosud nenarazila. Nejenže
s námi neměla problém, my jsme byli nadšeni tím, co
nám všechno v nádherné přírodě ukázala a zážitky si
poneseme napořád. V autobuse CK jsme měli pověst:
„Krupka, zřejmě dobrej oddíl!“ Někteří z účastníků zá-

jezdu hodlali Krupku na základě našeho vyprávění
navštívit. Stejně tak i naše Katka. Sliby-chyby se ne-
konaly, a Katka 24. 2. přijela i s manželem a synkem
Matýskem. Počasí nám přálo, mohli jsme využít la-
novku jako atrakci i pro průvodkyni CK. Výhled z Ko-
máří vížky, kde jsme tentokrát byli Katce průvodcem
my, musel každého zaujmout a potěšit. Dál Kotelní
jezírko, hrad Krupka, Libušín, společný oběd na Střel-
nici. Katka s rodinou pak ještě zavítala na prohlídku
Martinky. Krásný slunečný den, 14 km, propagace
Krupky i v CK.

Lenka Škorníková

Když se řekne Alena Krejčová, tak se každému
vybaví NAŠE hasička, tělem i duší, která se v roce
1974 stala trenérkou i vedoucí starších žákyň
v Krupce. Je držitelkou několika vyznamenání za
svoji činnost, to nejvyšší vyznamenání získala
v roce 2013  v Přibyslavi „titul Zasloužilý hasič“. 
Dne 15. 2. 2024 jsme ke krásným nadcházejícím
kulatinám (80 let) udělali milé Ále překvapení.
Popřát jí s námi přišel starosta SDH Krupka pan
Jiří Petrák, vedoucí okresní rady mládeže Kamila
Trojková, náměstek OSH Teplice Jan Klouček,
kamarád Ladislav Dedecius a za celý team
okresu Teplice jsme poděkovali za její dlouhole-
tou činnost jak pro mládež, tak i pro okres.
Přejeme mnoho sil a pevné zdravíčko do dalších
let.

Nejedlá Viera, starostka OSH Teplice
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INSTAGRAM Krupka očima sociálních sítí
Chceš zde svou fotku? Taguj nás na facebooku a instagramu: #krupkazije
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BLAHOPŘÁNí

Poděkování
Děkuji touto cestou paní Vlastě Vlčkové, Daně Nigri-
nové a paní Ivaně Tlusté z Pečovatelské služby
v Krupce za veškerou péči, starostlivost a ochotu, kte-
rou mi věnují při provádění pečovatelských prací a po-
stupů. Jsem rád, že v Krupce pracují v této oblasti tak
příjemné, vlídné a sympatické osobnosti a rád jim,
alespoň tímto způsobem, chci veřejně poděkovat.

Vladimír Urban

Badatelské dny
s kronikářkou
Od března roku 2024 se na Městském úřadě Krupka
zavádějí pro občany badatelské dny. Vždy každé první
úřední pondělí v měsíci, v době od 8 do 11 hodin, je
možné s kronikářkou města Mgr. Nikolou Růžičkovou,
Ph.D. nahlédnout do kroniky nebo konzultovat záleži-
tosti související s činností kronikáře. Kronikářka bude
k dispozici v budově úřadu, vchod B, 3. patro. Na webu
města a také v dubnové Radnici naleznete informace
o všem, co lze v rámci badatelských dní požadovat a vy-
řídit. Lenka Navrátilová, odbor kancelář starosty

Návštěvnost v roce 2023
Turistické infocentrum Města Krupka:     1 653 osob
Infocentrum Hornické krajiny Krupka:    1 562 osob
Hasičské muzeum:                                               631 osob
Štola Starý Martin:                                            4 972 osob
Kaple sv. Wolfganga:                                         4 532 osob
Kostel sv. Anny:                                                       752 osob

/red/
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Keramika ve Zvonečku
Dne 31. 1. 2024 pořádala MŠ Zvoneček s rodiči
a dětmi tradiční oblíbené keramické odpoledne – ke-
ramickou dílnu. Podporujeme tím u rodičů kladný
vztah k MŠ, vzájemný vztah rodiče a dítěte při spo-
lupráci a společnými silami tak vytvořit hodnotu, se
kterou budou spokojeni. Každý si procvičil jemnou
motoriku a kooperaci oka a ruky, prohloubil výtvar-
nou fantazii, tvořivost a trpělivost při prostorovém
vytváření z hlíny.
Každé dítě si se svým rodičem našlo ve své třídě
místo a byli seznámeni s vlastnostmi materiálu
a jeho zpracováním. Dozvěděli se, jak probíhá celý
proces vytváření keramických výrobků. Obdrželi
hlínu a pustili se společně do tvoření. Někteří se již

v minulosti keramické dílny zúčastnili, a tak se na
práci předem připravili, vybavili se pomůckami
i vlastními nápady. Navíc si po upečení odnesou
domů spoustu hezkých výrobků, ale také zážitků.
Tvoření probíhalo v přátelské atmosféře. Rodiče si
mohli popovídat s kamarády a učitelkami. Vznikaly
krásné výrobky, které byly originální a nesly otisk je-
jich rukou a srdce. 
Za nás se tvoření velice vydařilo a i podle reakcí ro-
dičů to bylo moc pěkné odpoledne a mnozí uznali,
že to pro ně bylo první tvoření z hlíny a také velmi
příjemný relax po celodenním shonu v práci. Bu-
deme se těšit na společné setkání zase za rok. 

Učitelky z MŠ Zvoneček

Stříbro na: „Rozhoduj o Evropě – Staň se na den
tvůrcem evropské politiky“
Ve dnech 9. – 11. 2. 2024 proběhlo v Horce nad Moravou
celostátní kolo soutěže „Rozhoduj o Evropě – Staň se
na den tvůrcem evropské politiky“. Třicet středoškoláků
postupujících z krajských kol se aktivně zúčastnilo
simulovaného jednání výboru Evropského parlamentu
(EP) a Rady EU, které mělo za úkol připomínkovat
a schvalovat návrh nařízení ohledně pravidel pro
umělou inteligenci (Akt EU o umělé inteligenci) a mě-
nit tak určité legislativní akty Unie. Dále byla pro
soutěžící připravena i spousta workshopů a besed
s eurokomisaři ČR.
Biskupské gymnázium, ZŠ a MŠ Bohosudov zde za-
stupovala maturantka Anastázie Zvoníková. A opravdu
se činila. Předložila několik pozměňovacích návrhů
za frakci The Left GUE/NGL, kdy mnohé z nich se po-

dařilo prosadit, hlavně ty v oblasti biometrické iden-
tifikace a zvýšení sankcí. Když jednání mezi EP
a Radou EU vrcholilo, byla Anastázie zvolena redak-
torkou za celý Evropský parlament a prezentovala fi-
nální ústupky EP směrem k Radě EU. 
Předsednictvo tak nakonec ocenilo její rétorické
schopnosti, dovednost vyjednávat a sebevědomé vy-
stupováni a Anastázie získala v tomto celostátním
kole krásné 2. místo. Stala se tak druhým nejlepším
středoškolským politickým debatérem v ČR. Kromě
výjimečných a nepřenositelných zkušeností se jí
i otevírá spousta dveří do světa politiky. Například ji
v dohledné době čeká debata s kandidáty do EP. 

Věra Pavlátová

Návštěva městské
knihovny
Dne 7. 2. 2024, děti z MŠ Pastelka,tř. Berušek navští-
vily Městskou knihovnu v Krupce. Děti si prohlédly
prostory knihovny, paní knihovnice jim přečetla po-
hádku a předaly jsme přáníčko od dětí a zazpívaly
píseň. Děti byly v knihovně spokojeny a jsme rády, že
u dětí vytváříme kladný vztah ke knize.

Učitelka Mš Pastelka Kristina Lišková

Vážení zbytků svačin a jídla v Mš Sluníčko Krupka, Kollárova 597
V programu Ekoškola a v rámci Skutečně zdravé
školy jsme se v měsíci lednu s třídou Motýlků zamě-
řili na vážení zbytků dopoledních svačin a posléze
také na vážení zbytků obědů a odpoledních svačin.
Po schůzce ekotýmu, která proběhla v měsíci listo-
padu, jsme se nejprve věnovali zkušebnímu týden-
nímu vážení. Děti se učily vnímat váhu nesnědených
zbytků. Zamýšleli jsme se nad tím, jak zbytky jídla,
co nejvíce snížit. K vážení se přidávaly také ostatní

třídy. Ve třídě Motýlků se nám podařilo postupem
času snížit množství zbytků natolik, že v některé dny
jsme neměli zbytky svačin žádné. Dovedeme také
určit, jaké pokrmy dětem chutnají více a které méně.
Samy děti si dovedou říci, jak velkou porci chtějí.
Tato aktivita byla pro naši školku přínosem a vedla
k oboustranné spokojenosti. Děti se při ní naučily
vnímat jídlo, jak se s jídlem zachází a uvědomily si,
co vše jim chutná a zároveň jsme snížili zbytky jídla

v naší MŠ. Těmito aktivitami se snažíme učit děti ne-
plýtvat jídlem. 
Děti si osvojují základy zdravých stravovacích ná-
vyků, získávají znalosti, dovednosti, postoje a kom-
petence nutné pro udržitelný život.

Za MŠ Sluníčko Krupka Eva Kyjovská, ředitelka
školy a Lenka Řezáčová, koordinátorka pro

přírodovědnou pregramotnost.



BŘEZEN 2024 12

Karate Klub Krupka
Dne 5. února měl Karate Klub Krupka vzácnou náv-
štěvu. Přišel pan starosta Jan Kuzma, kterého jsme
pozvali do tělocvičny Masarykovy základní školy
v Krupce, kde, jak říkal, také cvičil při hodinách tě-
lesné výchovy. Děti byly šikovné a i přes důležitou
návštěvu cvičily bravurně. Pan starosta žasl nad ob-
rovskou základnou klubu.
Málokdo přitom ví, že Karate Klub Krupka měl před
rokem velmi těžké období.
Zemřel hlavní trenér Jiří Kulík a spousta dětí také
dorostla do věku, kdy opustila náš Karate Klub z dů-
vodu studií nebo začínajících pracovních povinností.
Mnoho z nich bylo členy České reprezentace WKF
(Světové organizace Karate) a umisťovalo se na před-
ních příčkách Mistrovství Evropy a světa.
Dnes je Karate Klub Krupka jedním z největších v Se-
verních Čechách a jeho členy jsou děti z Krupky
a okolí. Jak říká zakladatel klubu Miroslav Hanke:
,,Ono to půjde, krok za krokem. Kluci a holky nám

zase dorostou do šampionů a šampionek“. Vůli mají
a předpoklady také. 
Od září 2023 se klub rozrostl na téměř padesát členů
a děti jsou velice šikovné a hladové po tom, být dobří.
Přitom není důležité pouze to, aby děti vyhrávaly
soutěže.
Moto našeho klubu je: JSME JEDEN TÝM. 
Chceme, aby se děti mohly spolehnout jak na sebe,
tak i na svoje kamarády v klubu. Bojová umění dávají
člověku možnost bránit se napadení a vůli chtít něco
zvládnout.
V našem klubu nemají děti při trénincích na růžích
ustláno, protože tak jako v životě ani v karate není
nic zadarmo. Jak říká název jedné knihy: Kdyby to
bylo tak snadné, dělal by to každý. A výsledek toho
snažení stojí za to! Jak v karate, tak i v životě. Ten kdo
se rozhodne něco dokázat a zvládnout, není KAŽDÝ.

Karate Klub Krupka

Únorové valentýnské oslavy

Jarní vědecký tábor 2024
Během jarních prázdnin se díky Nadaci Orlen Unipe-
trol a díky ochotě pánů učitelů být s dětmi i o své do-
volené konal na Biskupském gymnáziu jarní vědecký
tábor. Účastníci se naučili modelovat a pracovat s 3D
tiskem, zkusili si několik chemických pokusů; dále po-
znali tajemství fungování autíček na solární pohon,
a také pronikli do světa chemické virtuální reality.
Bylo například velmi zajímavé provádět plamenové
zkoušky alkalických kovů v laboratoři, dívat se na ně
termokamerou, a pak stejné plamenové zkoušky pro-
vádět i ve virtuální realitě. Tábor se vydařil ke spoko-
jenosti všech. Věra Pavlátová

Karate klub Teplice má na
svém kontě další úspěchy!
Pod vedením trenéra Milana Brucha, se Teplický ka-
rate klub dne 18. 2. 2023 zúčastnil závodů v pražských
Kobylisích, odkud si z tradičního karate fudokan, dru-
hého kola národního poháru a poháru nadějí odvezli
několik medailí bratři Jan, Štěpán a Adam Hrbkovy
2. místo kata, 2. místo kihon, 3. místo kihon, 3. místo
národní pohár, 1. místo pohár nadějí. Trenér Milan
Bruch v kategorii veterán obsadil 2. místo v kata.
,,Chtěl bych poděkovat všem zúčastněným za vý-
kony“, dodává trenér Milan Bruch.

Karate klub Teplice

V únoru jsme s dětmi oslavili Den svatého Valen-
týna, kolem kterého se netočil pouze jediný den, 14.
únor, ale téměř celé dva týdny. Děti si v týdnu před-
cházejícím tomuto významnému dni vyzdobily
s pracovnicemi prostory Želváčku v duchu valen-
týna. Vyrobily si srdíčkové řetězy, valentýnskou sla-
vobránu nad dveře a spoustu další dekorace, která do
Želváčku přivedla atmosféru svátku zamilovaných.
V samotném týdnu, kdy se svátek zamilovaných sla-
vil, měly děti možnost vyrobit pro své milované
dárek spolu s osobní dárkovou taštičkou a také přání.
Dětem záleželo na tom, aby udělaly obdarovaným ra-
dost, a tak se při vyrábění dárků i přání snažily, aby
byly všechny výrobky co nejkrásnější. Samotný Den
svatého Valentýna jsme pak v Želváčku s dětmi osla-
vili valentýnskou hrou, kdy měly děti za úkol v tý-
mech hledat pečlivě schované obálky s kousky
skládačky, jež pak musely složit dohromady. Děti
tato hra velmi bavila a měly i radost z drobných
odměn, které na ně na konci hry čekaly. V únoru se
ale v Želváčku vše netočilo jenom kolem oslav Valen-
týna, děti během února také vyráběly jarní dekoraci,
hrály s pracovnicemi různé hry, shlédly film, který si
přály vidět, ale také třeba tancovaly a hrály na hu-
dební nástroje. Přestože je únor nejkratším měsícem
v roce, užili jsme si ho v Želváčku naplno. Teď už se
ale pomalu připravujeme na blížící se Velikonoce,
které s dětmi oslavíme hledáním velikonočního po-

kladu, a také doufáme, že už konečně přijde jaro a po-
časí nám tak dovolí trávit čas s dětmi i venku. 

Za NZDM Želváček Barbora Beštová
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V dalším čísle připravujeme:

Strategický plán rozvoje města

Velikonoční jarmark

Rozhovor se zajímavou osobností

24. 3. od 13 hodin

Velikonoční
jarmark
Park před městským úřadem
Vstup zdarma

12. 4. od 15.00 hodin
13. 4. od 10.00 hodin

Herní festival
Restaurace Na Střelnici
Vstupné zdarma

13. 4. od 20 hodin

Country 
zábava
Restaurace Na Střelnici
Vstupné 150 Kč

Nenechte si ujít:


